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Łobżenica, dnia 11.03.2021 r. 

RG-OŚ.7031.23.1.5.2020  

 

Pan  

Aleksander Tadych 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  

Rady Miejskiej w Łobżenicy 

 

Dotyczy: Odpowiedź na interpelację A. Tadycha z dn. 01.03.21 r. 

 

Szanowny Panie Radny, 

ze zdziwieniem przyjąłem Pańską interpelację.  Oskarża mnie Pan w niej o to, że nie dbam  

o rolników naszej gminy, „traktując rolników jak obywateli dziesiątej kategorii”.  

Kategorycznie i stanowczo zaprzeczam Pańskim pomówieniom, bo tak właśnie 

odbieram czynione wobec mojej osoby zarzuty, ponieważ są nieprawdziwe i w kłamliwy 

sposób wprowadzają mieszkańców naszej Gminy w błąd. 

Czyniąc mi zarzuty wymienione w skierowanej interpelacji, to właśnie Pan wykazał 

się zupełnym brakiem wiedzy o działaniach, które podjąłem celem wsparcia rolników naszej 

Gminy w zakresie usuwania odpadów rolniczych z ich gospodarstw. O działaniach tych 

wielokrotnie informowałem na komisjach i sesjach Rady Miejskiej w Łobżenicy, które 

pozwolę sobie krótko ponownie przedstawić.  

Celem moich działań była troska o zmniejszenie kosztów produkcji naszych rolników  

i uzyskanie dla nich dofinansowania z NFOŚiGW, a nie z Ministerstwa Rolnictwa - jak Pan 

napisał. Chronologia podejmowanych przeze mnie działań była następująca. 

1. Gmina Łobżenica złożyła w 2020 r. wniosek, na ogłoszony nabór wniosków przez 

NFOŚiGW w Warszawie. We wniosku wskazano szacunkową ilość odpadów  

z produkcji rolniczej, która mogłaby podlegać utylizacji - złożono wniosek  

o dofinansowanie na usunięcie do 600 Mg /ton/ odpadów rolniczych. Wysokość 

dofinansowania jaką gmina może uzyskać od utylizacji 1 Mg odpadów wynosi 500 zł. 

W przypadku większego kosztu utylizacji różnicę zobowiązany jest pokryć 

indywidualny rolnik. 

2. Zgodnie z wymogami umowy o dofinansowanie z NFOŚiGW, przygotowano na 

podstawie Zarządzenia Burmistrza Regulamin naboru wniosków dla rolników z terenu 

gminy. Termin ich składania wyznaczono od 5 czerwca do 31 lipca 2020 r. Wpłynęło 

łącznie 138 wniosków, w których rolnicy zadeklarowali do oddania łącznie 230,24 Mg 

odpadów. Na podstawie złożonej deklarowanej ilości zostały wydane rolnikom 

zaświadczenia o udzielonej pomocy de minimis – z uwagi na wyczerpywanie się 

limitu pomocy krajowej – termin realizacji umowy wskazywał wyłącznie rok 2020. 

3. Celem realizacji zadania, zgodnie z wymogami umowy z NFOŚiGW, przeprowadzono 

działania zmierzające do wyboru wykonawcy zadania. Zapytanie ofertowe 



Strona 2 z 5 

 

umieszczono na stronie internetowej bip.lobzenica.pl oraz rozesłano do następujących 

firm: 

• FOLTRANS Piotr Włodarczyk, Czempiń) 

• SOL-HURT Kamil Hybner, Solec Kujawski, 

• PHU Ran – Eko Radosław Kaniewski, Bruki Unisławskie, 

• Sorbit Piotr Winiarski Toruń, 

• TOREKO Jarosław RaniszewskiToruń, 

• Troxi Zakład Obrotu Odpadami, Gutowo Małe, 

• Zakład Recyklingu Pestar Starogard Gdański,  

• Jopek Recykling Fabianów, 

• Ls-Plus Dziewoklucz,  

• MZUK Złotów, 

• Ekowita, 

• Euro Tradex, 

• Ekoutil, 

• Luctrans Koronowo, 

• Stena Recykling. 

 

Niestety, w wyznaczonym terminie na złożone zapytanie nie wpłynęła żadna oferta.  

 

4. Pomimo tego, podjęto dalsze działania celem nawiązania współpracy z firmą, która 

podejmie zobowiązanie odbioru folii. Przeprowadzono dialog telefoniczny i ponownie 

przekazano zapytanie ofertowe. 

5. Wpłynęły dwie oferty:  

a. firma ,,Ls-Plus’’ Dziewoklucz, zaproponowała następującą ofertę:  

- odbiór czystej folii – 1.400,00 zł netto/Mg, 

- transport 400,00 zł netto za odbiór 2 szt. pełnych kontenerów. 

b. firma ,,TIGER’’ Złotów, zaproponowała następującą ofertę przy założeniu, że 

odpady należy dostarczyć do Złotowa: 

- odbiór folii – 1 000,00 zł netto/Mg, 

- big-bag po nawozach – 500,00 zł/Mg, 

- odpady styropianu bez pianki i tynku 1000 zł/Mg,  

Oferty te kilkukrotnie przekraczały wartość dofinansowania /500,00 zł/Mg/ i zdaniem 

naszych rolników oraz urzędu były za drogie. 
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Nadal, na bieżąco, prowadzone były telefoniczne poszukiwania firmy przez 

pracowników urzędu, w celu wykonania przedmiotowego zadania – każdorazowo była 

odmowa. 

 

6. Kolejne zapytanie ofertowe na stronie BIP zostało ogłoszone z dniem 3 grudnia 2020 

r. W wyznaczonym terminie ofertę złożyła firma ,,REVOL” Sp. z o. o. z Łodzi, która 

po dwóch dniach wycofała się z chęci współpracy. 

7. Staraniem urzędu, po długich negocjacjach, ofertę złożyła firma z Koronowa PHU 

,,SAW-SORTING’’ Michał Sawosz. Oferta zawierała jednakże zastrzeżenie co do 

zakresu świadczonych usług – niezgodne z warunkami z zapytania ofertowego.   

W ramach realizacji zadania zadeklarowano, że może nastąpić wyłącznie odbiór 

zważonych odpadów, z wyznaczonego miejsca, z terenu gminy. Usługodawca  

z Koronowa wskazał, że nie podejmuje się pozostałych działań związanych 

z realizacją projektu – tj. prowadzeniem ewidencji odbieranych odpadów, kontroli 

czystości odbieranych odpadów, ważenia i składowania odpadów.  

8. W związku z powyższym zostały podjęte działania polegające na poszukiwaniu firmy 

na terenie gminy Łobżenica, która mogłaby zająć się organizacją odbioru odpadów od 

rolników i przekazać je firmie Pana Michała Sawosza. Z pisemnym zapytaniem 

zwrócono się do: 

a.  Spółdzielni Usług Rolniczych przy ul. Rzemieślniczej,  

b. do firmy ,,AGROPOL’’ Pana Adama Kowalskiego z Luchowa  

c. firmy ,,Mini-Rolnik’’ Pani Danuty Budnik, przy ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy.  

 

Wszystkie ww. firmy odmówiły podjęcia się współpracy, ze względu na brak zaplecza 

technicznego oraz na braki kadrowe.  

Niestety, mimo włożonego wysiłku i mojej pracy oraz pracowników urzędu, zadanie 

odbioru folii z gospodarstw rolniczych nie powiodło się. Zadecydowały o tym warunki 

określone przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej oraz 

rynek podmiotów wykonawczych, a nie warunki określone przez urząd, jak Pan to 

kłamliwie powiedział. 

O wszystkich w/w działaniach Burmistrz Łobżenicy informował na bieżąco radnych 

oraz rolników, w tym także składającego Interpelację - radnego Aleksandra Tadycha.  

Obecnie deklarowana wola radnego, tylko udostępnienia wagi, bez realizacji pozostałej 

części wymogów zbiórki odpadów, to oferta nie do przyjęcia, bo niezgodna z wymogami 

projektu i warunkami odbiorcy odpadów Pana Michała Sawosza. Podjęcie współpracy na 

takich warunkach wiązałoby by się z pewnością ze zwrotem dotacji do NFOŚiGW, którą 

gmina pozyskała na tej cel. 

Pan Radny powinien również wiedzieć, jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy, iż podejmowanie współpracy w finansowych projektach gminy przez 

radnych, jest zabronione i mogłoby skutkować dla Pana pozbawieniem mandatu radnego. 
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 Nieprawdziwy jest również zarzut, że „opornie nasza gmina szacowała straty  

w uprawach spowodowanych przez suszę” i nie „wyznaczono dodatkowej osoby do pomocy 

przy opracowywaniu wniosków suszowych”. W urzędzie, w trosce o sprawny przebieg 

powyższych czynności, zatrudniona (nie wyznaczona) została dodatkowa osoba. Informację 

tę przekazałem wszystkim Radnym Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Zwraca mi Pan uwagę, że „Gmina to nie tylko miasto Łobżenica, to nie tylko piękne 

kwiaty, zadbany park czy też bulwar 700-lecia”. Zapomina Pan jednak, a może celowo 

pomija, pozostałe, bardzo kosztowne inwestycje, które za mojej kadencji są czynione na 

terenie sołectw. Przypomnę jedynie te bieżące: duża inwestycja drogowa we wsi Kościerzyn 

Mały – 3 kilometry nowej szerokiej na 5 m drogi asfaltowej (koszt całkowity ~3,8 mln 

złotych), nowe świetlice w Luchowie i Kunowie, rozbudowana oczyszczalnia ścieków 

w Liszkowie (koszt całkowity ~13,8 mln złotych), niezliczone inwestycje drogowe – 

realizowane etapowo, z uwagi na ograniczone środki finansowe – tak własne, jak 

i pochodzące z obcych bezzwrotnych źródeł.  

Szczegółowe informacje ze zrealizowanych inwestycji, w tym także na terenach 

wiejskich naszej gminy, przedstawiam corocznie w dwóch sprawozdaniach z realizacji 

budżetu, które Pan – jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej opiniuje. Posiada więc Pan 

bardzo szczegółową wiedzę na temat wszystkich inwestycji realizowanych przez gminę. 

Przemilczał Pan także fakt, jakim były moje wielokrotne starania zakończone 

sukcesem, aby w naszym urzędzie Wielkopolski Ośrodek Doradztwa Rolniczego, zatrudnił na 

pełnym etacie doradcę rolniczego, a to kolejne działanie naszego wspierania rolnictwa, które 

na takim poziomie nie występuje przecież w każdej gminie. Przykładem dobrej współpracy są 

także spotkania rolników z moim udziałem, pod nazwą „Kukurydziany HIT”, którego 

gospodarzem i organizatorem jest Sołtys Wiktorówka wspierany przez Radę Miejską 

i Burmistrza Łobżenicy. 

Wybiórcze traktowanie i nagłaśnianie tego, co z przyczyn obiektywnych i całkowicie 

ode mnie niezależnych, nie znalazło oczekiwanego finału, przy jednoczesnym pomijaniu 

wielu ważnych zrealizowanych z powodzeniem inwestycji – jest niesprawiedliwe 

i krzywdzące nie tylko dla mnie, ale również dla pozostałych zaangażowanych pracowników 

urzędu.  

Mam świadomość, ile jest jeszcze niezrealizowanych potrzeb w naszej Gminie, 

zarówno tych na wsiach, jak i w mieście. Nie kwalifikuje ich stopnia ważności według 

własnego uznania. Wspólnie z Radą Miejską w Łobżenicy wypracowujemy priorytety 

działania i jako organ wykonawczy – Burmistrz staram się je realizować najlepiej jak tylko 

potrafię. Dla dobra wspólnego Gminy pracuję siedem dni w tygodniu i mimo tego nie 

wszystko udaje się zrealizować zgodnie z zamierzeniami.  

Moja praca podlega codziennej nieustającej ocenie. O widocznych zmianach mówią 

sami mieszkańcy, choć nie wszystko można wykonać równocześnie i zgodnie z ich 

oczekiwaniami. Nie boję się krytyki. Nie pozwolę jednak, aby rozpowszechniane przez Pana 

wśród mieszkańców naszej Gminy kłamliwe informacje oraz umiejętne manipulowanie 

faktami, godziły w wizerunek Burmistrza oraz pracowników urzędu. 

Posiadam rolnicze wykształcenie – skończyłem Akademię Techniczno-Rolniczą  

w Bydgoszczy, które bardzo mi pomaga w kontaktach z rolnikami i w ocenie problemów 
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naszych gospodarstw. Pańska nieudolna próba wywoływania konfliktów między naszymi 

rolnikami, sołectwami a mieszkańcami Łobżenicy zaprzecza idei budowy naszej 

samorządowej wspólnoty. 

 

                                                                                                           Z poważaniem 

           BURMISTRZ 

Otrzymują:          /-/ Piotr Łosoś  

1. Adresat, 

2. a/a 

 

 

Do wiadomości: 

1. Pan Antoni Kapeja 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Łobżenicy 

ul. Sikorskiego 7 

89-310 Łobżenica 

 


